
                

Αθήνα, 8 Μαρτίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: Υπουργείο Εθνικής Άμυνας 

 

  

Θέμα: «Απραγματοποίητες μεταθέσεις στελεχών ενόπλων δυνάμεων κατά 

παράβαση της ισχύουσας νομοθεσίας.» 

Οι μεταθέσεις των Στελεχών Ενόπλων Δυνάμεων πραγματοποιούνται με βάση όσα 

ορίζονται στο Νόμο 3883/2010, όπως αυτός τροποποιήθηκε από το Νόμο 4609/2019 

και ισχύει μέχρι σήμερα. Κατά τις διατάξεις της ισχύουσας νομοθεσίας, προβλέπονται 

κατ’ εξαίρεση μεταθέσεις, μετά από αναφορά του ίδιου του Στελέχους των Ενόπλων 

Δυνάμεων, οι οποίες όμως δεν πραγματοποιούνται, δήθεν με το πρόσχημα των 

υπηρεσιακών αναγκών, με αποτέλεσμα να διαρρηγνύεται η ισορροπία μεταξύ 

προσωπικής και επαγγελματικής ζωής. 

Στο άρθρο 5 του ν. 3883/2010, μετά και τις τροποποιήσεις του ν. 4609/2019, ορίζεται 

ότι για την διενέργεια τακτικών μεταθέσεων λαμβάνονται υπόψη και κοινωνικά 

κριτήρια. Συγκεκριμένα, η παράγραφος 2, περίπτωση α’ του ως άνω άρθρου αναφέρει 

ότι: 

«[…] Οι πολύτεκνοι, οι γονείς τριών (3) τέκνων ή γονείς ενός τουλάχιστον τέκνου με 

ανίατο ή δυσίατο νόσημα, γονείς μονογονεϊκών οικογενειών, καθώς και πάσχοντες από 

ανίατα ή δυσίατα νοσήματα μετατίθενται μόνο κατόπιν πρότερης σχετικής αναφοράς 

τους. […]. Τα προαναφερόμενα στελέχη υπηρετούν, υποχρεωτικά, στον τόπο της 

προτίμησής τους, μετά από σχετική αναφορά τους.» 

Στην περίπτωση β’, αναφέρεται ότι τα κοινωνικά κριτήρια περιλαμβάνουν και λόγους 

υγείας των ίδιων ή μελών της οικογένειάς τους, ενώ στην περίπτωση στ’ γίνεται 

λόγος και στην διάθεση στέγης, η οποία συνεκτιμάται στην επιλογή του τόπου 

μετάθεσης.  

Ωστόσο, στην πραγματικότητα, οι αρμόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Εθνικής 

Άμυνας, δεν λαμβάνουν τίποτα από τα ανωτέρω υπόψη και μεταθέτουν Στελέχη, 
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ακόμα και μετά την υποβολή σχετικής αναφοράς εκ μέρους τους, προβάλλοντας 

μόνον την ύπαρξη υπηρεσιακών αναγκών. Αυτή η παράνομη πρακτική οδηγεί 

πολλούς, ειδικά νέους σε ηλικία, σε παραίτηση από τα επιμέρους Σώματα, σε 

συνδυασμό με τους πολύ χαμηλούς μισθούς που λαμβάνουν. Οι συχνές μεταθέσεις 

δεν ευνοούν την οικογενειακή ζωή, αφού οι σύζυγοι των στελεχών εξαναγκάζονται 

σε ανεργία και τα παιδιά τους σε διαρκείς αλλαγές σχολικού περιβάλλοντος. Σε αυτά, 

θα πρέπει να συνυπολογιστεί και το κόστος μετακόμισης, το οποίο εν μέρει μόνο 

αποζημιώνεται, πάντα υπό την προϋπόθεση ότι θα βρεθεί σπίτι και ότι αυτό θα έχει 

λογικό ενοίκιο.  

Υπάρχουν καταγγελμένες περιπτώσεις Στελεχών που είναι τρίτεκνοι ή πολύτεκνοι και 

λαμβάνουν κανονικά μεταθέσεις, ακόμα και μετά την υποβολή αναφοράς. Υπάρχουν 

επίσης περιπτώσεις Στελεχών που διαθέτουν ιδιόκτητο ακίνητο, και μάλιστα σε 

παραμεθόριες περιοχές, και πάλι μετατίθενται σε άλλες περιοχές όπου αναγκαστικά 

πληρώνουν ενοίκιο. Ακόμα και περιπτώσεις όπου γίνεται γνωστό το πρόβλημα υγείας 

κάποιου μέλους της οικογένειας του Στελέχους και δεν λαμβάνεται υπόψη κατά την 

επιλογή τόπου μετάθεσης. 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Για ποιον λόγο δεν τηρούνται όσα επιτάσσει η ισχύουσα νομοθεσία; 

2. Σε ποιες ενέργειες θα προβείτε προκειμένου να διορθωθούν αυτές οι κατάφορες 

αδικίες εις βάρος των Στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων και των οικογενειών 

τους; 

  

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αθανάσιος Χαλκιάς 

Α’ Αθηνών 

 

 




